



Protokollat

over styrelsesmødet torsdag den 6. juli 2023 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen

Til stede: Michael Kiel, Søren Harnow Klausen, Marie Werngreen, Mats Rosenbaum, Troels Kaysen, Moritz Butz, Udo Jessen, Andrea Heimrath, Paul Salwik, Anne Hahn-Ruempler, Lars Kofoed-Jensen, Petra von Oettingen, Søren Neess Priisholm, Daniel Dürkop og generalkonsul Kim Andersen

Afbud: Jesper Andersen, Maureen Hölzl

Desuden til stede:

Kommende styrelsesmedlemmer: Philipp Bohk, Svend Wippich, Nicolaj Stage Jensen, Hauke Matthiessen, Björn-Ole Strichau.

Til dagsordenspunkt 7: Linda Skrydstrup

Protokolfører: Sabine Oetzmann

Dagsorden:

1. Kort præsentation af den kommende Styrelses medlemmer
2. Ny forretningsorden og tankerne bag
3. Kodeks for styrelsesmedlemmer, præsentation og underskrift
4. Udvalg med repræsentation fra Styrelsen
5. Meddelelser og indkomne spørgsmål
6. Godkendelse af den åbne del af protokollatet fra styrelsesmødet den 1. juni 2023
7. Klagesag fra Jaruplund
8. Godkendelse af den lukkede del af protokollatet fra styrelsesmødet den 1. juni 2023
9. Ansættelse af en viceskoleleder ved Ejderskolen
10. Fremtiden for SKURK mm.
11. Intro til nye styrelsesmedlemmer
 - a. Kort introduktion til pejlemærker
 - b. Kandidater til formands- og næstformandsposten
 - c. Øvrigt
12. Mødedatoer for kommende skoleår
13. Forslag til første klausurdato
14. Status på rapporten fra Kammeradvokaten
15. Nyt fra Samrådet/Forum
16. Meddelelser – herunder evaluering af årsmødet
17. Eventuelt

Udo Jessen bød velkommen.

Dagsordenspunkter til orientering og evt. beslutning

1. Kort præsentation af den kommende Styrelses medlemmer

De nuværende og kommende styrelsesmedlemmer præsenterede sig. Også Driftsrådets formand og næstformand, Jonas Noack og Lars-Bo Hansen, præsenterede sig.

2. Ny forretningsorden og tankerne bag

Udo Jessen henviste til det udsendte bilag og bemærkede, at den nuværende styrelsesperiode har været præget af mere åbenhed og synlighed. For at få mere faste rammer blev der udarbejdet en ny forretningsorden, hvoraf der bl.a. fremgår, at der skal være et overdragelsesmøde og at deltagere ud over Styrelsen er direktionsmedlemmer og, ved behov, fagpersoner. Der er blevet åbnet op for, at møder kan afholdes virtuelt og at afstemningen kan foregå per mail.

3. Kodeks for styrelsesmedlemmer, præsentation og underskrift

Udo Jessen gennemgik og kommenterede bilaget. Han henviste til, at Styrelsen har en arbejdsgiverfunktion.

Andrea Heimrath supplerede med, at der på klausurmøderne især drøftes kommunikation.

Herefter underskrev de kommende styrelsesmedlemmer kodeks.

4. Udvalg med repræsentation fra Styrelsen

Udo Jessen henviste til det udsendte bilag og gennemgik og kommenterede de enkelte arbejdsgrupper.

Marie Werngreen foreslog, at der i dag udelukkende informeres for at give de nye styrelsesmedlemmer tid til at overveje hvilken arbejdsgruppe de vil deltage i. Fordelingen kan så finde sted på mødet efter sommerferien.

Svend Wippich spurgte, om man havde gjort sig tanker om emnerne verdensmål og bæredygtighed.

Styrelsen blev enige om, at emnerne skal tilføjes på oversigten.

Nikolai Stage Jensen spurgte, hvad man skal forholde sig til i IT-udvalget.

Søren Harnow Klausen svarede, at der blev udarbejdet en IT-politik, der måske ikke er aktuelt længere.

Lars Kofoed supplerede med, at vi har en intern IT-styregruppe, der har udvidet politikken, som vi nok bør tage op til revision engang.

Daniel Dürkop henviste til, at politikken ligger på hjemmesiden.

Petra von Oettingen bemærkede, at dagtilbudsområdet stadig ikke har fået tildelt en fast plads i Landeselternbeirat. Det vil de fortsat arbejde på.

5. Meddelelser og indkomne spørgsmål

Marie Werngreen meddelte, at hun har deltaget i Folkemødet på Bornholm den 15.-17. juni, hvor hun fik lov til at deltage i en forældredemokratidebat. Det var enormt spændende. Derudover var der en masse spændende debatter i mindretalsteltet og de unge elevambassadører vækker altid opmærksomhed. Hun opfordrede til, at andre styrelsesmedlemmer tager med næste år.

Udo Jessen meddelte, at han har deltaget i indvielsen af tilbygningen ved Harreslevløkke Daginstitution den 16. juni og i afskedsreceptionen for Union-Banks direktør, Frank Baasch, den 29. juni. Derudover har han deltaget i Flensborg Avis' generalforsamling den 30. juni.

Lars Kofoed meddelte, at han på onsdag besøger det sidste dagtilbud og den sidste skole. Så har han været rundt til alle. Efter de sidste besøg vil han lave en sammenskrivning, som sendes til Styrelsen.

Under besøgene kunne han fornemme, at der var stor interesse for online danskundervisning, så det er nok noget, der bliver lagt under Voksenundervisningen.

Paul Salwik sagde, at der i maj måned har været en præsentation af Voksenundervisningen på Jes Kruse-Skolen. Også her var der stor opbakning til online-kurser i dansk.

Philipp Bohk foreslog, at kommende online-kurser optages på video, så også andre forældre kan få glæde af dem.

Dagsordenspunkter til beslutning

6. Godkendelse af den åbne del af protokollatet fra styrelsesmødet den 1. juni 2023

Det udsendte protokollat blev godkendt med 9 ja-stemmer og 1 afholdelse.

Lukket del

Dagsordenspunkter til beslutning

7. Klagesag fra Jaruplund

Linda Skrydstrup informerede om klagen. Forældrene er utilfredse med, at deres barn ikke kan indskoles på den ønskede skole, men barnet har et særlig stort behov, så det blev af flere interne og eksterne fagfolk vurderet, at barnet vil trives bedst i Kobbermølle, der har de bedste muligheder for undervisning.

Søren Neess Priisholm supplerede med, at de på baggrund af alle fremstillinger har givet det bedste tilbud. Han kan ikke se at kunne give andet. Alle specialister i vores korps har gennemgået sagen.

Anne Hahn-Ruempler var forundret over, at det først er nu Styrelsen får sådan en klage på bordet, da det er meget anderledes i det offentlige system. Her har forældre ret til at klage, at elever med særlige behov kommer på en Regelschule pga. inklusion.

Nikolaj Stage Jensen savnede et udkast til et klagesvar og en sagsfremstilling, så han kunne ikke forholde sig til det nu.

Mats Rosenbaum spurgte, om vi kan bebrejdes for noget, hvis forældrene bestemmer sig for Jaruplund.

Søren Neess Priisholm sagde, at der er sendt et skriftligt svar til forældrene og gjort klar for dem, at det skal behandles i Styrelsen. Hvis forældrene ikke vil anerkende et særligt behov må det gå til Förderausschuss.

Linda Skrydstrup supplerede med, at beslutningen er truffet på Skolekontoret på baggrund af de anbefalinger de har fået.

Paul Salwik spurgte, om Jaruplund vil have resurser til inklusion.

Moritz Butz spurgte, hvorfor man anbefaler at klage til Styrelsen, hvis den ikke kan træffe en beslutning.

Philipp Bohk savnede ligeledes mange informationer.

Linda Skrydstrup svarede, at forældrene har spurgt, hvordan de kan komme videre og vi har sagt at sidste klageinstans er Styrelsen.

Anne Hahn-Ruempler mente, at der er en professionel diagnose og i Kobbermølle er de bedste rammer. Det skal være transparent, at et barn senere har mulighed for at komme på en Regelschule.

Mats Rosenbaum syntes, at forældrene egentlig kun kan klage over proceduren. Afgørelsen er truffet på et fornuftigt grundlag.

Nikolaj Stage Jensen gentog, at han mangler en sagsfremstilling og et klagesvar. Han indstillede, at der på et af de kommende møder drøftes arbejdsgange.

Svend Wippich spurgte, hvilke konsekvenser det vil få for de andre elever, når barnet indskoles i Jaruplund.

Linda Skrydstrup svarede, at barnet kun kommer i børnehaven én gang om ugen og kun, hvis der er en støttepædagog hele tiden.

Paul Salwik foreslog at søge en samtale med forældrene og give dem en fornuftig begrundelse.

Linda Skrydstrup henviste til, at sådan en samtale har fundet sted og de har fået det skriftligt efterfølgende.

Udo Jessen foreslog at bakke op om beslutningen og bruge nogle af argumenterne her til en forklaring over for forældrene.

Moritz Butz sagde, at han kan bakke op om, at processen er gået som den skal.

Søren Harnow Klausen mente ligeledes, at Styrelsen kun kan forholde sig til, om forvaltningen har ageret ordenligt.

Udo Jessen foreslog, at han, Andrea Heimrath og Søren Neess Priisholm forbereder et svar til forældrene.

Styrelsen gik med 9 ja-stemmer og 1 afholdelse ind for forslaget. Brevet skal sendes til forældrene inden sommerferien.

8. Godkendelse af den lukkede del af protokollatet fra styrelsesmødet den 1. juni 2023

Det udsendte protokollat blev godkendt med 9 ja-stemmer og 1 afholdelse.

9. Ansættelse af en viceskoleleder ved Ejderskolen

Søren Neess Priisholm orienterede om, at da den konstituerede skoleleder, Tue Küssner, blev ansat som skoleleder, var der ikke elevgrundlag nok til, at der kunne ansættes en viceskoleleder og det blev aftalt med samarbejdsrådet, at det skulle drøftes på ny i foråret 2023. Tallene er nu rimelig stabile og der er elevfremgang og efter aftale med samarbejdsrådet var der enighed om at genbesætte viceskolelederstillingen. Der var én intern ansøger, som under ansættelsessamtalen i mandags gjorde en god entre og samarbejdsrådet besluttede enstemmigt at indstille Lene Ørtoft Laschke. Troels Kaysen har deltaget i proceduren som repræsentant for Styrelsen.

Troels Kaysen supplerede med, at hun gjorde det godt og hun har mange ideer, som hun gerne vil omsætte. Der var i samarbejdsrådet ingen tvivl om, at hun er den rette kandidat.

Styrelsen besluttede enstemmigt at ansætte Lene Ørtoft Laschke som viceskoleleder ved Ejderskolen per 1. august 2023.

10. Fremtiden for SKURK mm.

Lars Kofoed henviste til bilaget og at indstillingen fremgår af de to første afsnit. Orkestrene er et kulturbærende aktiv for både børn og voksne. Hvis vi skal holde SKURK og Frederiksstad Orkestret på det niveau vi har, gør vi klogt i at åbne for folk fra det tyske system. Vi anser det som en nødvendighed og god ide som samarbejdsprojekt, men under vores ledelse. De følgende sider siger noget om, hvad orkestrene har arbejdet og arbejder med.

Marie Werngreen spurgte, om man stadig skal spille i et andet orkester ved siden af SKURK.

Lars Kofoed svarede, at han ikke tror, at det er et ultimativt krav.

Svend Wippich udtalte, at de i SSW også lukker huller med folk fra flertalsbefolkningen. Det kan også være en berigelse.

Nikolaj Stage Jensen spurgte, om det ikke var noget, som Fællesrådet skal tage stilling til og om der er økonomiske konsekvenser.

Lars Kofoed svarede, at der ikke vil være økonomiske konsekvenser. Hvis Styrelsen siger nej kan det være, at orkestrene kommer til at mangle medlemsgrundlag. Det handler om at sikre.

Kim Andersen spurgte, på hvilket sprog der kommunikeres i orkestrene.

Lars Kofoed svarede, at han har oplevet, at der bliver kommunikeret primært på dansk. I frikvartererne måske også lidt tysk.

Styrelsen besluttede enstemmigt, at orkestrene får status som kulturbærende aktiv i mindretallet for børn og voksne og, at musikere fra flertalsbefolkningen i et begrænset omfang kan optages.

Dagsordenspunkter til orientering og evt. beslutning

11. Intro til nye styrelsesmedlemmer

a. Kort introduktion til pejlemærker

Petra von Oettingen henviste til de udsendte bilag og bemærkede, at emnet langt fra er færdig. Der arbejdes med mange emner, vedtægter og lovgivninger og der er mange indsatsområder. Styrelsen har prøvet at se på fem centrale kvalitetspejlemærker, som blev drøftet på klausurmøde for at se indad, om vi er på rette spor.

Lars Kofoed supplerede med, at vi udgav et udviklingskatalog i 2018, som så kom til at udvikle sig til et sparekatalog.

Søren Harnow Klausen sagde, at det er pejlemærker ud fra det pædagogiske opdrag, men man skal også forholde sig til mindretalshensyn.

Nikolaj Stage Jensen spurgte, om Skoleforeningen har nogle værdier.

Lars Kofoed svarede, at man har taget det udgangspunkt, at de er fastholdt i det centrale værdigrundlag i vedtægten. Den afgående Styrelse afleverer til den nye Styrelse til en omfattende proces.

b. Kandidater til formands- og næstformandsposten

Udo Jessen henviste til, at de to repræsentanter til Styrelsen fra Duborg-Skolen først vælges den 11. juli. Der kan indkaldes til et ekstraordinært møde i næste uge eller punktet kan udsættes til mødet den 6. september.

Mats Rosenbaum var gået ud fra, at det netop skulle afstemmes på mødet den 6. september og at det i dag skulle handle om informationer.

Udo Jessen orienterede om, at han som formand tidsmæssigt inden Corona havde brugt en ½ stilling. Det ligger op til en selv, hvor meget tidsforbrug man magter. Der er mange møder man skal til og mange, hvor det forventes, at man som formand deltager. Meget sjældent får man skulderklap, men styrelsesarbejdet har været fantastisk.

Anne Hahn-Ruempler henviste til, at der pt. kun er to kvinder tilbage i Styrelsen. Vi skal have flere yngre kvinder ind og må måske se mere på hybridmøder for derved at give dem mulighed for at være med.

Marie Werngreen syntes, at man burde overveje, hvordan formandskabet og Styrelsen fungerer på. De færreste har tid til det. Ordførerskabet skulle måske fordeles anderledes.

Paul Salwik syntes også, at der skal gøres mere for, at møder kan afholdes virtuelt. For mange styrelsesmedlemmer kræver transporten til fysiske møder meget tid.

Mats Rosenbaum foreslog at udpege et forretningsudvalg.

Lars Kofoed sagde, at der i forretningsordenen er beskrevet, at man kan give hinanden mandat.

Svend Wippich mente ikke det er nødvendigt at være synlig, men det, at der løses opgaver. Unge mennesker i dag vil ikke længere gerne forpligtes over en længere periode. Måske kunne også den personlige suppleant træde mere til.

Philipp Bohk spurgte, om der er noget med Verdienstausfall.

Udo Jessen svarede, at det er blevet undersøgt, men da vi er en almennyttig forening må vi ikke udbetale andet end Ehrenamtspauschale.

Lars Kofoed vil gerne undersøge det en ekstra gang ang. Verdienstausfall.

c. Øvrigt

Der var ingen ordmeldinger.

12. Mødedatoer for kommende skoleår

Udo Jessen henviste til oversigten over kommende mødedatoer.

Ingen af de kommende styrelsesmedlemmer havde kommentarer hertil.

De regionale fællesrådsmøder i september 2023 blev fordelt således:

11. september: A. P. Møller Skolen

12. september: Husum Danske Skole og Læk Danske Skole (hver for sig)

14. september: Flensborg by og Sønderbrarup Danske Skole/Jes Kruse-Skolen

13. Forslag til første klausurdato

Lars Kofoed vil melde mulige datoer ud, når alle styrelsesmedlemmer er valgt. En dato bliver fastlagt i den weekend, hvor de fleste styrelsesmedlemmer har mulighed for at deltage.

14. Status på rapporten fra Kammeradvokaten

Lars Kofoed meddelte, at i morgen offentliggøres dels resume og dels hele rapporten. De spørgsmål vi har stillet er indarbejdet. Kammeradvokatens undersøgelse kan ikke entydigt bekræfte eller afkræfte, men viser dog, at der er nogle ting vi skal arbejde på. Sammen med Driftsrådet og formandskabet er der nedsat en styregruppe for at holde overblik og få sat trivsel mere systematisk i gang.

Udo Jessen supplerede med, at Styrelsen har den klare holdning, at de ikke forhandler med Driftsrådet, men i det her specielle tilfælde er der altså nedsat en styregruppe.

Lars Kofoed sagde, at rapporten også indeholder mange modsigende udsagn. Vi skal systematisk arbejde mere med trivsel og der har vi en fælles opgave med Driftsrådet. Der skal også aftales en Whistleblower-ordning med Driftsrådet.

15. Nyt fra Samrådet/Forum

Udo Jessen foreslog, at begrebet Samrådet fremover slettes. Nu er vi Forum.

Lars Kofoed meddelte, at han har foreslået, at Skoleforeningen inviterer til et Forummøde i efteråret.

16. Meddelelser – herunder evaluering af årsmødet

Lars Kofoed orienterede om, at der var lagt op til, at Skoleforeningen sender en pavillon til fem store udendørsmøder. En tak til dem, der har deltaget. Strategien har været den helt rigtige og vi vil gerne gentage næste år.

Paul Salwik meddelte, at han og Anne Hahn-Ruempler deltog i Egernførde. Desværre havde de ikke haft mange besøgende ved pavillonen. Der var mange andre aktiviteter, der lokkede mere. Det var en dag med megen blæst, så han kunne godt tænke sig mere stabile pavilloner næste gang.

Marie Werngreen foreslog næste gang at fremstille flotte plancher med vores forskellige pædagogiske indsatser og samtidig lægge de foldere ud, vi har.

Svend Wippich foreslog, at der sættes QR-coder på plancherne.

Lars Kofoed meddelte, at vi allerede nu skal melde ind til ønsker om økonomi næste år. Bl.a. TVÖD-området stiger med 12 % og den danske udvikling er nok tæt på 8 %. Vi laver et vægtet gennemsnit og vil nok søge om en fremskrivning på 7,2 %.

Udo Jessen meddelte, at der er aftalt et møde med Lærerforeningen den 14. juli kl. 13.00. Fra Skoleforeningen deltager han, Andrea Heimrath, Lars Kofoed og Søren Neess Priisholm.

17. Eventuelt

Marie Werngreen meddelte, at hun på Folkemødet har inviteret Grænseforeningen herved for at vise, hvordan forældredemokrati fungerer og bladet Folkeskolen har spurgt, om de må interviewe hende, hvilket hun har sagt ja til.

Udo Jessen takkede de afgangende styrelsesmedlemmer for deres indsats igennem de sidste tre år.

Formanden sluttede mødet kl. 22.45.